

[Text]

**Mr. Orlikow:** We can look at what happens and see that they did not do it.

**Mr. Waschuk:** If there is no delivery, the opportunity is there to revoke.

**Mr. Orlikow:** Four percent of that \$1.5 billion that the companies have said they will invest comes to about \$60 million. You want Saskatchewan to have its share of the investment and of the industry. There is nothing in this bill that would require the companies to invest \$60 million in Saskatchewan, Nova Scotia, or Manitoba. Do you not think that there should be something in that bill that would give Saskatchewan the kind of investment which would be fair?

**Mr. Podiluk:** We believe that we are here to draw this expectation to the attention of the committee. We feel that there is a certain potential and a certain justification that exists in Saskatchewan that must be highlighted in terms of what we consider to be the fairest deal.

Now I suppose that in any activity to expect a 100% compliance of one's request is expecting too much. But we feel that we have a responsibility to draw concerns and expectations to the attention of the committee in terms of developing its bottom line with respect to this legislation. We understand that is the reason we are here.

• 1255

**The Chairman:** Thank you very much, Mr. Orlikow. Mr. Kempling.

**Mr. Kempling:** Thank you, Mr. Chairman. I just want, if I may, to read to you what Dr. Eastman had to say regarding the numbers on the board. He said in his testimony before this committee:

I think that 10, 12 or 15 officers would certainly be able to accomplish a great deal.

That is something about the size. Now, there is nothing in the legislation to say that cannot be increased. So that is his first comment. Then he said:

If people do introduce drugs at a very high price, then I think, in fact, that one of the major duties of the board is to address this particular problem.

So he sees that clearly. Finally, he said:

Mr. Chairman, I believe the board will have an influence on the price of new drugs and, indeed, on the price of drugs already on the market. The extended influence of the board is a matter which will be tested, but I think its actions will be effective.

Then finally, on the overall bill itself, he said to us:

In conclusion, I would say that I think Bill C-22 provides a workable policy that balances quite well with several objectives I have attributed to the government and that it will have positive results.

So I consider him a credible witness and I think the concerns that you expressed will be addressed.

[Translation]

**M. Orlikow:** Nous pouvons attendre. Nous verrons qu'elles n'auront pas en d'effets.

**M. Waschuk:** Si rien ne se fait, on peut toujours amender la loi.

**M. Orlikow:** Quatre p. 100 de 1.5 milliard de dollars que les sociétés ont promis d'investir, cela donne environ 60 millions de dollars. Vous voulez que la Saskatchewan ait sa part des investissements et de l'industrie. Le projet de loi n'exige aucunement des sociétés qu'elles investissent 60 millions en Saskatchewan, ou en Nouvelle-Écosse ou au Manitoba. Ne croyez-vous pas que le projet de loi devrait donner à la Saskatchewan l'investissement qui lui revient?

**M. Podiluk:** Nous penserons être ici pour attirer l'attention du comité sur cette attente. Nous pensons qu'il faut faire valoir les arguments qui justifient un tel traitement à l'endroit de la Saskatchewan.

Je suppose qu'on ne peut jamais s'attendre à ce que l'on réponde à 100 p. 100 à ces attentes. Mais nous estimons avoir la responsabilité d'attirer l'attention du comité sur nos préoccupations et nos attentes avant qu'il ne prenne une décision finale au sujet de ce projet de loi. Nous croyons comprendre que c'est la raison de notre présence.

**Le président:** Merci beaucoup, monsieur Orlikow. Monsieur Kempling.

**M. Kempling:** Merci, monsieur le président. Je tiens simplement, avec votre permission, à vous lire ce que M. Eastman nous a dit concernant la taille de ce conseil. Il nous a dit lors de son témoignage:

Je crois que 10, 12 ou 15 personnes seraient tout à fait capables de faire bien des choses.

Ça donne une idée de la taille. Or, rien dans la loi n'interdit d'augmenter ce nombre. C'était son premier commentaire. Ensuite il a ajouté:

Si des gens introduisent des médicaments à un prix très élevé, je pense qu'une des premières responsabilités de ce conseil sera de se pencher sur ce genre de problème particulier.

Il est donc très clair. Il a conclu en disant:

Monsieur le président, je crois que ce conseil aura une influence sur le prix des nouveaux médicaments et, à la vérité, sur le prix des médicaments déjà sur le marché. L'expérience nous dira quelle sera l'influence réelle du conseil, mais je pense qu'il sera efficace.

En ce qui concerne le projet de loi lui-même, il nous a dit:

En conclusion, je dirais qu'à mon avis le projet de loi C-22 offre un régime qui répond aux divers objectifs dont j'ai saisi le gouvernement et qu'il aura des résultats positifs.

Je considère donc que c'est un témoin crédible et je crois que les inquiétudes que vous avez exprimées seront prises en compte.